
Aan: gemeenteraad en 

college van B&W van Horst aan de Maas 

 

Wilhelminaplein 6 

5961 ES Horst 

 

 

Horst, 12 mei 2023 

 

 

Geachte gemeenteraadsleden, geacht college van B&W, 

 

De gemeente Horst aan de Maas heeft zich – via KODE - voorgenomen om voor 

2030 voor minimaal 30% en in 2050 volledig energieneutraal te zijn. Dat impliceert 

onder andere dat de gemeente kaders wil scheppen voor het opwekken van 

duurzame energie. In dat kader is de gemeente op dit moment bezig met onderzoek 

naar geschikte locaties voor de plaatsing van windmolens. Voor dat onderzoek heeft 

de gemeente Arcadis ingeschakeld. Daarbij richt men zich met name op de gebieden 

Witveld en Hoogheide voor de plaatsing van zo’n 8 windmolens. In de 

raadsvergadering van 11 juli a.s. wordt besloten of de ontwikkeling van het 

windmolenpark doorgaat.  

 

Ondertussen heeft de Raad van State de wettelijke normen voor windturbines buiten 
werking gesteld, omdat daar geen onderzoek aan ten grondslag lag. In afwachting 
van landelijke normen in het kader van de MER mogen gemeenten en provincies 
ondertussen eigen milieunormen opstellen/hanteren. Weliswaar kan het opwekken 
van energie via windmolens voorkomen dat opwekking van energie via fossiele 
bronnen plaatsvindt. Maar óók aan windmolens kleven nadelen, zowel voor het 
milieu als voor de gezondheid van de mens. Alle reden om vanuit de provinciale en 
gemeentelijke overheid terughoudend te zijn en goed onderbouwde landelijk 
geldende normen te hanteren bij het toetsen van de mogelijkheden van windmolens 
in de genoemde gebieden. In ieder geval lijken strengere normen voor geluid, 
slagschaduw en veiligheid voor omwonenden, werknemers en ondernemers meer 
dan wenselijk. 

Wethouder Kuipers is niet alleen verantwoordelijk voor de realisering van alternatieve 
energie, maar óók voor het milieu en de gezondheid van mensen. Dat dient te leiden 
tot een zorgvuldige afweging van alle belangen. Vandaar de volgende vragen: 

- Is het college bereid – vanuit de belangen van milieu, gezondheid van mensen 
en duurzaamheid – te wachten met het doen van voorstellen aan de raad met 
betrekking tot de ontwikkeling van windmolens in de genoemde gebieden, 
totdat de landelijke normen in dit kader ontwikkeld en vastgesteld zijn?  
 
Indien het college daartoe niet bereid zou zijn, vragen we de raad of zij bereid 
is eventuele voorstellen van het college als hiervoor bedoeld aan te houden 
totdat de landelijke normen in dit kader ontwikkeld en vastgesteld zijn. 
 



- Betrekt het college van B&W de (negatieve) gezondheidseffecten van andere 
ontwikkelingen binnen de zoekgebieden, zoals bijvoorbeeld de vestiging van 
het Nieuw Gemengd Bedrijf NGB) en de stapeling van dit soort effecten bij 
haar onderzoek? 
 

- Bent u het met de SP eens dat het opwekken van alternatieve energie – in 
welke vorm dan ook – niet ten koste mag gaan van (vruchtbare) 
landbouwgrond, omdat de agrarische sector dient te kunnen voorzien in de 
(regionale) vraag naar voedsel? 

Bij het zoeken van “geschikte gebieden” voor de plaatsing van windmolens heeft het 
college een beroep gedaan op Arcadis. Arcadis is zelf actief in de exploitatie van 
windmolens, via deelnemingen. Daarnaast maakt de gemeente gebruik van 
communicatieadviseur Pieréy. De heer Pieréy is ook werkzaam voor “Over Morgen 
BV”, waar Arcadis aandeelhouder van is. Naar aanleiding daarvan de volgende 
vraag: 

- In hoeverre kan het college van B&W tegen deze achtergrond de 
onafhankelijkheid van haar eerder ingezette onderzoek en de verdere stappen 
garanderen? 

 

Wij verzoeken u de hierboven gestelde vragen op korte termijn te beantwoorden. 

 

Met vriendelijke groet, 

 

SP-werkgroep WoonKlimaat 

 

E horstaandemaas@sp.nl    T 06-57311011 
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